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Her i Huset går det rigtig godt. Så derfor har vi haft besøg af Tønder Kommune. Det var 

Embedsfolk, Nyansat leder, frivillige og bestyrelsen for Frivilligcenter i Tønder, som havde hørt fra 

vores regionsmøde, hvordan jeg havde fortalt om Huset i Vejen. 

 

Grundfinansiering af frivilligcentre blev godkendt 2009 og har siden 2010 været på 350.000 kr. fra 

Staten og 350.000 kr. fra Kommunen. Det er der ikke rørt ved siden. Frise har sagt på deres 

generalforsamlinger at de, de sidste 2-3 år har arbejdet hårdt på sagen, for at få det reguleret.  

MEN. Huset kontaktede Anni Matthiesen som sidder som socialordfører for Venstre. Anni havde 

ikke hørt om Frise. Anni skrev til Social-Bolig og Ældreministeriet. 

Svar retur. Tak for din opfølgende spørgsmål om pl-regulering af frivilligcentrene. Jeg er enig i, at 

civilsamfundet spiller en vigtig rolle i vores samfund i forhold til fx, at sikre værdighed for de mest 

udsatte borgere. Derfor er jeg også meget optaget af de organisationer, som har tæt kontakt til 

borgerne. 

Aftalen udløber 2025, Hvad så? Så man vil i 2024 se på de fremadrettede muligheder.  

Vi har også haft besøg af Kris Jensen fra Socialdemokratiet, som også ville arbejde for sagen. 

 

Kontingent til Frise 5000 kr. årligt. Det mener vi er alt for meget.  Det er der en del fra Region Syd 

som er enig i. Kommer under Regionsmøder. 

 

Vi er tre herfra Huset som har deltaget på en bestyrelse kursus. (At lede en sag.) Det er en 

Grundbog for bestyrelsesmedlemmer i frivillige organisationer. Rigtig godt kursus.                          

Det vil vi videreføre til hele vores bestyrelse til foråret. 

 

Regionsmøder. Grethe og jeg deltager. Det afholdes i Fredericia hver gang, idet det er midt i Region 

Syd. Så det er en lille køretur når vi skal afsted. Jeg nyder turen for vi har nogle rigtig gode snakke i 

bilen. Tak for det Grethe.  

 

 

 



  Lidt fra vores Regionsmøder. Vi er omkring 20 foreninger i Region Syddanmark.                              
1. Økonomi bliver vendt hver gang.                                                                                                                 
2. Hvad er sket hjemme hos os siden sidst.                                                                                                   
3. Grundfinansiering og Kontingent hos Frise. Hvad får vi for de 5000 kr. 
 Se bilag Medlemskab af Frise giver adgang til.  Vi har til Frises generalforsamling den 9. marts 
punkt 7. kontingentfastsættelse, sendt et forslag om at det max må koste 1000 kr. Det er der en del 
fra Region Syd som er enig i. Vi ser hvad det sker. Det blev sat op dengang Frise var i pengenød.  Nu 
er det de Frivillige foreninger der mangler penge. Pga. af Frise ikke har været dygtige nok her, til at 
arbejde med grundfinansiering.  
 

Faglige kompetencer til vores bestyrelser har også været vendt. Hvordan gør vi. Her var der flere 
forskellige måder vi arbejdede på. 
 

Vardes forslag til punkt 6 på Frises generalforsamling. 
Frise udarbejder et forslag til socialministeriet vedr. ny grundfinansiering for 2025, hvor der tages 
hensyn til pristalsregulering og de kommende krav om civilsamfundets forpligtende deltagelse og 
ansvar på det socialområde. 
Forløbet af sagen ønskes transparant for Frivilligcentrene. 
Begrundelse: Socialministeriet skal i 2024 udarbejde nye regler for grundfinansiering fra 2025 og 
fremover 
 
Hvor stopper frivilligheden? Alle føler, at de har et godt samarbejde med deres respektive 

Kommuner, men føler at de frivillige får flere og flere opgaver, så grænserne for det frivillige 

arbejde rykker sig mere over på Civilsamfundet. Der er dog begrænsninger hos de frivillige, så 

de skal klædes godt på og turde at sige nej. 

 

Vores Økonomi, det vil Kjeld komme ind på. Vi har haft et underskud i år, det havde vi også 

budgetteret med, så det kom ikke som en overraskelse. 

 

Tak til alle frivillige, som er her i huset. 

Tak til dig Gerda for rigtig godt samarbejde. Har lige været i praktik her i Huset. Det nød jeg. Så tak 

for det Gerda. 

Og ikke mindst tak for rigtig godt samarbejde til hele bestyrelsen. 

Efter mødet Tak til Bente. Blomst. 

Velkommen til ????? 

Børge Jensen 

 

 



  


